
Raadsdebat 2 juni 2020 ‘Vernatting Engbertsdijksvenen’, inbreng Het Veenmuseum. 

Zonder verleden geen toekomst 

Twenterand zou Twenterand niet zijn zonder de vervening. Het ontstaan van de dorpen 

Vroomshoop, Geerdijk, De Pollen en Westerhaar-Vriezenveensewijk is grotendeels te danken aan 

‘Het bruine goud’. Dorpen als Den Ham,  Vriezenveen en Bruinehaar hebben meer met de vervening 

dan sommige inwoners zich mogelijk realiseren. Zonder veen geen Twenterand zoals we het nu 

kennen. 

Het gebied om de Engbertsdijksvenen werd relatief laat verveend; het is zelfs de laatst gestarte 

grootschalige vervening van Nederland. In onze volledig nieuwe expositieruimte laten we de 

inwoners van Twenterand graag met uniek beeldmateriaal, voorzien van deskundig en een 

laagdrempelige uitleg van onze 60-80 vrijwilligers, zien hoe het vroeger ging. Maar niet alleen 

Twenteranders zijn welkom, we ontvangen gedurende de openstelling 12.000 bezoekers (half jaar) 

uit heel Nederland. 

In de wintermaanden is het buitenterrein niet toegankelijk voor bezoekers, mede omdat de treintjes 

niet kunnen rijden vanwege het hoge water. Dit hoort bij ‘ons gebied’ en is al eeuwen zo. Door de 

aanstaande vernatting van De Engbertsdijksvenen dreigt Het Veenmuseum een langere periode 

meer water te krijgen dan nu gebruikelijk is. Dit baart ons grote zorgen! 

Na een overleg afgelopen februari waarbij er met de voorzitter van het BAC een pittige discussie 

volgde, nadat de zaal de diverse hydrologische gevolgen uitgelegd had gekregen voor het gebied, 

afhankelijk van de gemaakte keuze die voorligt, was voor ons de maat(beker) vol. Het college ontving 

een brief waarin we haar: “nogmaals op de hoogte stellen van onze zorgen en vragen op te komen 

voor ons museum.” En mede delen dat; “Het niet zo kan zijn dat een grote ambassadeur van het 

gebied Het Veenmuseum, het niet zou overleven in het vernatte veen.” 

Inmiddels is onze zorg op 1 voor 12 omarmd door de voorzitter van het BAC en heeft hij zelf de 

nodige stappen ondernomen. Er volgde in maart een goed gesprek waarbij duidelijk werd dat onze 

zorg terecht was, maar ook niet goed inzichtelijk was gemaakt tijdens alle voorstudies. Eindelijk 

werden we gehoord…. Mocht een voor de hand liggende optie het gaan worden (variant 4), namelijk 

een ‘halve vrijwillige buffer met peilverhoging in het Geesterens Stroomkanaal’ én een extra kanaal, 

krijgt het Veenmuseum op haar buitenterrein in de wintermaanden te maken met circa 5 centimeter 

grondwater ‘boven’ het maaiveld! Kortom we komen blank te staan. 

We willen u als gemeenteraad meegeven dat er weliswaar 

in opdracht van provincie Overijssel een vernatting 

aanstaande is van De Engbertsdijksvenen, die overigens 

voor meer dan 90% op grondgebied zal zijn in de 

gemeente Twenterand, u als gemeenteraadslid en 

verantwoordelijk college wel onze belangen dient te 

vertegenwoordigen. Mede omdat we tijdens het 

realiseren grotendeels op de achtergrond komen te staan, 

maar een ‘te nat’ buitenterrein verstrekkende gevolgen 

voor Het Veenmuseum zal hebben. We rekenen daarbij 

op uw ondersteuning.  
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